
 
 

EELARVE- JA MAJANDUSKOMISJONI KOOSOLEKU 

 

PROTOKOLL nr 8 

 
Aruküla          31. august 2022 

 

 

 

 

Algus kell: 18:00, lõpp kell: 19:35 

 

Juhatas ja protokollis: Reelika Pirson-Heinloo 

Võtsid osa: Ants Kivimäe, Heimar Leoste, Mihkel Must, Heidi Peramets, Tiina Rühka, Paul 

Savisild, Maarja Sikut, Meeli Teder,  Garina Toomingas,  

Kutsutud: raamatupidamise osakonnajuhataja Evelyn Velberk, vallavanem Raul Siem 

Puudusid: Eliis Kahlo, Andres Kallaste, Kaido Kirsip, Andre Sepp ja Kalev Villem. 

 

Päevakord: 

1.Raven OÜ liitumisest.  

2. Raasiku Valla eelarvestrateegia aastateks 2023-2026 

 

1. Raven OÜ liitumisest.  

Sergei Kivi andis ülevaate senini tehtud sammudest. Edasise osas tuleb lähtuda põhiliselt ikkagi 

sellest, et Raven OÜ (edaspidi Raven) oleks toetuste taotlemisel abikõlbulik. Toetuste saamiseks 

oleks vaja põhiliselt 2 reoveekogumis ala ja hinnanguliselt paar tuhat teenindatavat klienti. Mida 

aga hetkel ei ole. Raveni nõukogu on otsustanud, et kui liituda, siis Anija valla ettevõtte Velko 

OÜga (edaspidi Velko). Laual on ka variant moodustada SAga Kõue Varahaldus (edaspidi Kõue) 

ja OÜga Kose Vesi (edaspidi Kose) ühine ettevõte, aga see ei ole hetkel primaarne. Hetkel on 

ikkagi kõik lahtine ja volikogud peavad tegema otsused, kuhu suunas me liigume. Samas tuleb 

mõelda ka sellele, et Anijal on ÜVK osas enamus investeeringuid tehtud, samas kui Kõuel ja 

Kosel on palju teha.  

H. Leoste: Saadetud andmete põhjal peaks kulu kokkuhoid tulema tööjõu arvelt. Velkol on väga 

kõrged tööjõu kulud? 

S. Kivi: Velkol on meeskond tõesti suur ja üldse teistel ettevõtetel on suuremad meeskonnad, kui 

Ravenil. Samas, Velkol on veel osi mida nad katavad, nt heakord, soojus. 

R. Pirson-Heinloo: Kuidas on plaan ikkagi selle liitumisega see aasta valmis saada, kuna tänaseks 

päevaks peaks teema olema kaugemal kui arutelud? 

S. Kivi: Kui volikogud võtavad vastu otsused lähiajal, siis peaks see aasta ikka jõudma lõpuni.  

E. Velberk: Kui Velko ei plaani tariifi hindu tõsta, siis kuidas nad omadega välja tulevad? Kas 

Raven hakkab oma kasumiga neid tasandama? 

S. Kivi: Konkurentsiametiga on suheldud sellele teemal ja nad tõid välja sellise signaali, et 

tavapäraselt tõmmatakse joon keskele ehk, kui on kõrgem ja madalam, siis need saavad kuskil 

kokku. Samas ei soosi Konkurentsiamet suuri hüppeid. 

H. Leoste: Hindade ühtlustamine tooks ju Anija vallas ca 23% hinnatõusu. Kas see on reaalne? 

M. Sikut: Kirjas on, et Anija ei plaani hindu tõsta. Samas on näha, et Velko tegevustulud miinus 

tegevuskulud on peaaegu nullis. Finantsanalüüsi koostaja peaks selle osa selgemalt lahti 

kirjutama. M. Sikuti hinnangul on Raveni hea seisu tekitanud Raasiku vald ise, tõstes iga 



 

aastaselt Raveni omakapitali. Samas Velkol on olnud teine taktika, et nad on laenu võtnud ja ise 

hakkama saanud. 

S. Kivi: Selle ühinemise juurde on veel ka see info, et nt sel aastal said toetusi ainult Kagu- Eesti 

piirkonnad ehk ühinemine Velkoga ei anna tänases päevas garantiid, et toetusi võib ka saada.  

Samas on Anijal enamus investeeringuid juba tehtud, kui Raasikul on enamuses tegemata.  

G. Toomingas: Kas see teema läheb ka avalikkusele tutvustamisele, et kõik teaks, mis toimub? 

E. Velberk: Ikka läheb, aga me peaks ennem ise aru saama, kuhu suunas ja kas üldse me liikuma 

hakkame. 

R. Siem: Eesmärk liitumisel on ikkagi see, et me pikas perspektiivis ise hakkama saaks ja saaks 

ka toetusi taotleda.  

E. Velberk: Palju on Ravenil neid, kellel oleks võimalik liituda ÜVKga, aga nad ei ole seda veel 

teinud? Kui mõlemad vallad saavutaks maksimaalse liitumise,  kas me oleks ühesugused? 

S. Kivi: Neid ei ole väga palju. KIKi meede toetada kinnistu siseseid ühendusi on kandnud 

edukalt vilja nii Raasikul, kui Anijal. Kuigi arvuliselt võivad klientide numbrid samad olla, siis 

Kehra linnas on rohkem kortermaju, mis tähendab, et nemad teenindavad rohkem kliente. 

 

A. Kivimäe lahkus 18: 40 

 

M. Must: Liitumisega on ainuke risk see, et soovime saada toetusi, aga neid ei pruugi saada. 

Samas kui ka ei proovi, siis on kindel, et toetusi nagunii ei saa. Liitumisleping võiks kajastada 

ka seda olukorda kui tulevikus tekib vajadus ettevõtted jälle üksteisest eraldada.  

H. Leoste: Kuidas Anija valla seisukoht üldse on, et kas nad on valmis tariife üle vaatama? 

S. Kivi: Kui astub sammu edasi, siis arutame seda.  

G. Toomingas: Kas seda on ka arutatud, et kui me ei liituks, kui kõrgele tõuseks meie tariif? 

S. Kivi: Liitumis kohustust ei ole, aga see tõstaks üldises plaanis meie konkurentsivõimet. 

E. Velberk: Kas varade mahu kohta on ka võrdlust tehtud? 

S. Kivi: Velkol on rohkem vara, aga neil on ka laen võetud. Varad on neil soetatud nii toetuse 

kui omaosalusega. Võib olla õnnestub ühinemise analüüsi koostaja järgmisesse komisjoni 

kaasata. 

 

Otsustati: Komisjon võtab info teadmiseks ja soovib täiendatud analüüsi, millest selguks 

täpsemad andmed, nt investeeringute vajadus, tariifide tõstmine. Samuti, mis on teise poole 

ühinemise eesmärgid. Täiendavad materjalid võimaliku liitmise kohta saadab S. Kivi komisjoni 

esimehele R. Pirson-Heinloole, kes saadab need komisjoni liikmetele edasi.  

 

 

2. Raasiku valla eelarvestrateegia aastateks 2023-2026 

Evelyn Velberk tutvustas eelarvestrateegia eelnõud. Rahvaarv on kasvav ja noorenev, mis on 

olnud trend viimased aastad. Oluline komponent eelarvestrateegias on üksikisiku tulumaks. 

Analüüsi aluseks on ka riigi poolt koostatud prognoosid palga suhtes. Investeeringute reale on 

jäetud need, mis olid ka eelmises eelarvestrateegias ja teehoiukavast tulenev 5% kasv. Selle 

kõige realiseerimiseks oleks vajalik 2. miljoni ulatuses võtta täiendavat laenu. Meie oma 

finantseerimise võimekus on üle 1. miljoni. Tavapärane on ka see, et strateegia koostamise ajal 

on need numbrid väiksemad, aga tegelikkus muutub. Üldiselt on see eelarvestrateegia väga 

konservatiivne. Järgmisel aastal on plaanitud 1.3 miljoni eest investeeringuid pluss Raveni 

osakapitali suurendamine, mis teeb kokku 1,7 miljonit, sh 50 000 põhivara müüki ja 300 000 

sihtfinantseerimisest.  

M. Sikut: Kas plaan laenu võtta on jooksvateks investeeringuteks? Laenu võiks võtta ikka 

suuremate asjade tegemiseks. 



 

E. Velberk: Plaan on jah teede remondiks ja Raveni osakapitali suurendamiseks 400 000 euro 

võrra. Kui me laenu ei võta, siis ei saa Raveni osakapitali suurendada ega ühtegi investeeringut 

teha Kogu meie põhitegevuse tulem jääb meie enda olemasolevate laenude teenindamise 

tagamiseks. Samas, ei oleks ka probleem kui laenu ei võta ja vaatame, kuidas olukord ühiskonnas 

üldse muutub. 

 

G. Toomingas lahkus 19:25 

 

M. Sikut: Kuna tuleviku osas on teadmatus, siis võiks küll natuke kergemalt võtta ja teha ainult 

vajalikke töid või võtta vähem laenu, et kõige vajalikum saaks tehtud. 

E. Velberk: Kuna see on hetkel arutelu, siis seda ideed tasub kaaluda. Kõik ettepanekud 

eelarvestrateegiasse on oodatud. 

R. Siem: Kose nt võttis teede korrastamiseks ja kraavitamiseks laenu ja nüüd teevad nad ainult 

väiksemaid parendus töid .  

M. Must: Nii on meie tänavavalgustuse projekt ka olnud, et kulud on ju märgatavalt väiksemaks 

jäänud.  

T. Rühka: Kaugel teehoiukava koostamine on? 

E. Velberk: See on tegemisel ja ilmselt järgmiseks komisjoniks on midagi olemas.  

 

Otsustati: Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt) 

 

Järgmine komisjon: 

28. september 2022, kell 18:00 volikogu saalis (kuidas sügisene olukord muutub, siis võib olla 

ka Zoomis).  

 

Reelika Pirson-Heinloo 

koosoleku juhataja/protokollija   

 
 


